
Szekér Judit a Hír Televízió Magyarország élőben című műsorában  

– 2015. március 4. 
 

Mv: Vasárnaptól él a bírósági végrehajtók ellenőrzését részletesen szabályozó 

rendelet.  Ennek jelentőségéről beszélgetünk most Szekér Judit miniszteri biztossal, akit 

köszöntök a stúdióban.  Kezét csókolom, jó estét kívánok. 
 

Szekér Judit: Jó estét kívánok. 

 

Mv: Mielőtt azonban belemennénk a részletekbe, friss hír, hogy Patyi Gergely, az Igazságügyi 

Minisztérium államtitkára lemondott. Az ő személyével kapcsolatban az is fölmerült az elmúlt 

napokban, hogy pont az ő korábbi üzlettársának az egyik cége lett volna az, amely a 

végrehajtóknak az informatikai átvilágítását elvégezte volna. Ez a fajta összeférhetetlenség áll 

államtitkár úr távozása mögött?  
 

Szekér Judit: Nos, a mai napon megjelent a közlemény, amelyben Patyi Gergely államtitkár úr 

lemondott. A közlemény részletes indoklást is tartalmaz. És azt gondolom, hogy pont a 

körülmények ismeretében ez megér egy külön beszélgetést. Ugyanakkor... 

 

Mv: Arra most itt nem lesz időnk, úgyhogy csak schlagwortokban. 
 

Szekér Judit: Ugyanakkor a mai napon megjelent egy másik közlemény is, ami a kormányzati 

kommunikációért felelős államtitkár úr közleménye volt. Ahol leszögezte azt, hogy a 

végrehajtás átláthatóvá és tisztességessé tétele elsődleges érdek. És arra kérte az igazságügyi 

kormányzatot, hogy következetesen és kompromisszumok nélkül hajtsa végre azt, hogy a 

végrehajtói szervezet átláthatóan, tisztességesen működjön. 

 

Mv: Hogyha már így át tetszett suhanni akkor a szakkérdéseknek a területére, köszönöm 

szépen, nem kell, hogy én átvezessem a beszélgetést. Beszéljünk arról, hogy milyen változások 

várhatók ebben a témában. Hogyha van az igazságszolgáltatásnak... Bár hát ez 

tulajdonképpen egy ilyen fél maszek ága annak, amit igazán utál mindenki ebben az 

országban, azok a végrehajtók. És nem feltétlen csak azért, mert a kötelező tevékenységüket 

ellátják, hanem az is, ahogy.  
 

Szekér Judit: Így van, ez így igaz. A végrehajtás ma igazából nem egy kedvelt fogalom. Az 

emberek általában nem kedvesen beszélnek a végrehajtókról.  Azt le kell szögeznünk, hogy a 

végrehajtás sohasem egy kellemes feladat. Aki a végrehajtás alá kerül, az ugyan már tud a 

követelésről, de valamilyen okból, vagy mert nem tudott, vagy nem akart  eleget tenni a 

követelésnek, elszenvedni kényszerül a végrehajtási kényszerintézkedéseket. Ez tény. 

 

Mv: Itt agresszív végrehajtókról tudni, néhány ezer, tízezer forintos ügyek, közműtartozások 

miatt lakásárverezés. Itt most extrém példát mondtam. Ezek kiküszöbölhetők-e a rendszerből? 
 

Szekér Judit: Igen. Én azt gondolom, hogy az Ön extrém példái sajnos helyenként megállják a 

helyüket. Most már harmadik hónapja vagyok miniszteri biztosa a végrehajtói 

szervezetrendszernek. Napi szinten dolgozom a kamarában. Március 1-jéig egyébként én 

voltam felelős a panaszkezelések felügyeletéért. És hát elég sok mindent és érdekes dolgokat 

láttam. És éppen ezért azt gondolom, hogy a végrehajtási szervezetrendszer átalakítását ugye 

alapvetően három nagy témakörre lehet fölfűzni.  Az első az a nagyon-nagyon következetes 

felügyeleti és ellenőrzési rendszer, amelyhez egy következetes fegyelmi gyakorlatnak kell 



társulnia. A második a szervezett rendszerben végrehajtott különböző változások, amelyek 

magát a kamarát és egyébként az egyéni végrehajtókat is érintik.  

 

Mv: Be fognak ülni oda a kamarába? Egyébként a konkrét ügyeket fogják vizsgálni, vagy 

pedig az elszámolásokat, azokat fogják figyelemmel kísérni? Esetleg ügyek közben, konkrét 

eljárási cselekmények kapcsán is megnyilvánulnak önök, hogyha valami szabálytalanságot 

találnak?  
 

Szekér Judit: Az ellenőrzés két fő témakört fog érinteni. Az egyik ugye a panaszfelügyelet. 

Tehát azok a végrehajtással érintettek, akik lehetnek végrehajtást kérők és adósok, vagy egyéb 

érdekeltek. Ha valamilyen módon elégedetlenek az eljárással, akkor panaszt tehetnek a 

kamaránál.  Most a miniszteri biztossági kinevezésem óta elképesztő mértékben megnőttek a 

panaszbejelentések. Ha ilyen mértékben folytatódnak, akkor az eddigi körülbelül nyolcszáz-

kilencszáz éves panaszhoz képest három-négyezer lesz a panaszoknak a száma. Tehát az 

látszik, hogy fölengedtünk egy zsilipet, amely mögött bizony nagyon is sok minden van. 

Tehát ezzel foglalkozni kell. A panaszfelügyeletet fogja március 1-jétől, pontosabban látja el 

március 1-jétől az Igazságügyi Hivatal. Ami abban fog megtestesülni, hogy egyedileg, 

szúrópróbaszerűen és általánosságban is ellenőrizni fogja a hivatal azt, hogy hogyan bánnak a 

panaszosokkal. Milyen típusú válaszokat adnak, figyelembe veszik-e az emberi méltóságát, a 

tájékoztatáshoz való jogát. Tehát ebben a kérdésben úgy gondoljuk, hogy ez egy nagyon 

fontos lépés volt előre. Ez tulajdonképpen már működik is. Egy kis létszámú szervezeti 

egység fogja ezt végezni az Igazságügyi Hivatalban. A vezetője már ki lett nevezve. Azt 

reméljük, hogy ez kockázatelemzési szempontból is hasznos lesz, hogy azt tudjuk megnézni, 

hogy mely végrehajtókat kell ellenőrizni. És ez a másik nagyon fontos feladata az Igazságügyi 

Hivatalnak. Március 1-jétől a végrehajtóknak az ellenőrzése, a végrehajtók munkájának, 

magatartásának az ellenőrzése az Igazságügyi Hivatal feladata.  Ez egy nagyon-nagyon 

komoly ellenőrző szervezet kell, hogy legyen. Jogi, pénzügyi ellenőrzési és végrehajtási 

ismeretekkel rendelkező ellenőri csoportok fognak fölállni, akik ki fognak menni a 

végrehajtókhoz és egyrészt a panaszok alapján... Ugye ott azért lehet látni, hogy vannak 

végrehajtók, akiknél egy kicsit több a panasz, oda érdemes kimenni, célvizsgálatokat fognak 

végezni. És ahogy Ön mondta, akár egyes cselekményeket is megnéznek, vagy esetleg egy 

díjjegyzéket elemeznek, hogy valóban a jogszabálynak megfelelően került-e kiállításra. 

 

Mv: Remélem, hatékony lesz a munkájuk és nem lesz nyugtuk a végrehajtóknak. Ezt kívánom. 

Szekér Judit miniszteri biztosnak köszönöm, hogy itt volt nálunk a stúdióban. 
 

Szekér Judit: Köszönöm szépen.  
 

 


